
На вниманието на: доц. д-р Тодор Чобанов – заместник-кмет на Столична община 

Относно: Обществени консултации по Проект на Система за прием на ученици в първи 

клас в общинските училища на територията на Столична община. 

Уважаеми доц. д-р Тодор Чобанов, 

  

Бих искала да направя следното предложение – да се взима под внимание адресната 

регистрация на единия от двамата родители, а не на самото дете. Досега навсякъде се е 

прилагал този подход и родителите не са обръщали внимание къде точно е регистрирано 

детето. 
От друга страна, не е коректно да се променя толкова драстично и то в последния момент 

начина за прием в първи клас и да се оставят родителите без възможност да вземат 

навреме мерки да се съобразят с критериите. Ако наредбата остане в този вид и за приема 

през следващите години, родителите на бъдещите първокласници ще предприемат 

действия да сменят адресите сега (независимо дали правомерно или не) и след 1 или 2 

години няма да има никакъв ефект от опита за намаляване на злоупотребите с адресни 

регистрации и ситуацията ще е същата като миналата година. Единствено ще пострадат 

коректните родители тази година, защото са били изрядни и са сменили адреса си при 

покупка жилище или смяна на жилище или квартира. 
Също така смятам, че системата за прием в първи клас трябва да стане единна и 

електронна, каквато е за детските градини, за да се намалят злоупотребите и 

възможностите за корупция и да се улеснят родителите в избора на училище и 

подаването на документи (макар че изборът на училище е силно ограничен с настоящия 

проекта на система за прием в първи клас в София). 

  

С уважение, 

Вероника Динчева 


